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Bak község Önkormányzati Képvisel -testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 
 

 

JEGYZ KÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képvisel -testületének 2014. december 10. napján a 
Baki Faluház épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 4.) 1803 órai kezdéssel megtartott 
közmeghallgatásáról. 

 
Jelen vannak:         

- Molnár Károly polgármester 
- Balogh Elemér alpolgármester  
- Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel   
- Pál Tihamér István települési képvisel   
- Simon Dezs né települési képvisel      
- Toplak Tiborné települési képvisel   
- Török Lászlóné települési képvisel . 

                                                                  
Tanácskozási joggal:  Császár László jegyz . 
 
   Bak község lakossága részér l megjelent: 49 f . 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képvisel -testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 f  települési 
képvisel l 7 f  jelen van. Jegyz könyvvezetésre Császár László jegyz t kéri fel, melyet a 
képvisel -testület 7 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy a 
meghívóban kiküldött napirendek szerint történjen az ügyek tárgyalása. 
 
A javaslattal a testület egyetértve – 7 igen szavazattal – az alábbi napirendet fogadja el:  
 
1. Beszámoló az Önkormányzat 2014. évben elért eredményeir l, a 2015. évi 

célkit zésekr l. 

2. Közérdek  lakossági észrevételek, ötletek, javaslatok. 
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Napirendek tárgyalása: 

 

 
1. Beszámoló az Önkormányzat 2014. évben elért eredményeir l, a 2015. évi 
célkit zésekr l. 
 
Molnár Károly, polgármester: El ször is köszönetet mond a hivatali dolgozóknak a 
képvisel -testület munkája támogatásárért, a települési képvisel knek, a civil 
szervezeteknek a bölcs gondolatokért, a vállalkozóknak azért, hogy adózásuk által 
gyarapodhat a település. Külön kiemeli az adózók közül a Baki Agro-Centrum Kft-t, amely 
egészségügyi eszközök térítésmentes átadásával is támogatja a települést. Megköszöni a 
választói bizalmat, hogy megkezdheti harmadik ciklusát.  
A Baki Közös Hivatal megújulva látja el feladatait, a közelmúltban került elfogadásra Bak, 
Bocfölde és Sárhida képvisel -testületei által a vonatkozó megállapodás. A hivatal 3600 f  
lakosságra 12 dolgozóval látja el feladatait, a megye egyik – községi szempontból – 
legnagyobb hivatalaként. 
Az elmúlt id szak legfontosabb fejlesztései: az iskola, az óvoda felújítása, utak, járdák 
aszfaltozása. A jöv ben pályázati lehet ségek keresésével ezt az utat kell folytatni. 
Jelent s eredmény a Közös Hivatal újjászervezése, illetve a Tó Vendégl  sorsának 
rendezése, amelyet a Faluvéd  Asszonyok hamarosan birtokba vehetnek. Els rend  
feladatként fogalmazta meg a felállt, új testület a buszvárók és a játszótér kialakítását, mint 
feladatot. 
Az elmúlt id szakban elért eredményekr l jelen jegyz könyv 1. számú melléklete szerint 
számol be. 
 
 
 
2. Közérdek  lakossági észrevételek, ötletek, javaslatok. 

 
Vizsi György: A Nagy Rapácsban az út fölé hajló fákat le kellene vágni. Egy, az észak-
magyarországihoz hasonló ónos es  esetén nem lehet felmenni a temet be, a hegyre. 
 
Molnár Károly, polgármester: A sürg s feladatok közé felvesszük, kosaras autó kérdése 
csupán. 
 
Farkas Tamás Attila: Gratulál az új testület els  sikeréhez, mert emlékei szerint ennyien 
még nem voltak közmeghallgatáson. Kérdései: 

 A Rózsa utcai járda felújításának ütemezésével mi a terv? A kanyarig elkészült az 
aszfaltozás, nem az eddig meglév  résznél lett folytatva, hanem pár házzal feljebb. 

 A rend rház melletti parkolás nagy probléma, az es s id ben a fal nagyon csúnya, 
kellene valamilyen ideiglenes megoldás, mint az iskola el tti útpadkánál. 
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Molnár Károly, polgármester: Azért  onnan  folytattuk  a  járdát,  mert  ott  volt  a  
legkátyúsabb, a legrosszabb állapotú. A folytatást a jöv  évi költségvetésbe be fogjuk 
tervezni. Az alapanyag ugyan megvan, de 1-2 fokban nem lehet aszfaltozni. A rend rház 
mellett mihelyt az id  engedi, mészk  zúzalékot fogunk a pocsolyákra teríteni, a végleges 
megoldás egy kulturált parkoló kialakítása lesz. 
 
Farkas Tamás Attila: A baki hegyen kiépítend  ivóvíz vezeték tervezése milyen fázisban 
van? A tervet meg lehet tekinteni valahol? 
 
Molnár Károly, polgármester: A baki hegy ivóvize önszorgalmú kezdeményezés volt az  
részér l, a tervek elkészítését  finanszírozta. Jelenleg a Zalavíz-nél készítik a m szaki 
dokumentációt. A tervek a hivatalban megtekinthet k nála. 
 

Ezt követ en a megválasztott képvisel k személyesen bemutatkoztak a 
lakosságnak. 

 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : Elmondja, hogy az új testület els  lépésként 
intézkedett a hirdet táblák felújításáról, b vül azok száma, illetve egy postaláda kerül 
minden hirdet re kihelyezésre, ahová a lakosság az észrevételeit elhelyezheti. Szeretnék, ha 
a lakosság és a testület között a kommunikáció hatékonyabbá válna. 
 
Simon Dezs né települési képvisel : Szívügye a temet . Több ötlet fogalmazódott meg az 
elmúlt ülésen a temet vel kapcsolatban. Fontos a faluszépítés, amelyet tavasszal szeretne 
indítani. A Faluvéd  Asszonyok a Tó vendégl  épületét januárban veszik birtokba, terveik 
szerint azt a helyi lakók bármilyen családi rendezvényre igénybe vehetik majd. 
 
Bakos László: Minden fejlesztéshez pénz kell, sok terv van Bakon, kérdés, ezekhez lesz-e 
pénz. Bak eddig nem járt élen a pályázati nyerésben. Komolyabb lobbi tevékenység kellene 
ahhoz, hogy nyerjünk. 
 
Császár László jegyz : Bak  sajnos  –  több  más  településsel  együtt  –  nem  túl  kedvez  
helyzetben volt eddig a LEADER-pályázatok ügyében. A Közösségek megalakulásakor a 
pacsai központú Zalai Témautak Egyesület tagja volt a település. A 2010-es választások után 
jelent s szervezeti átalakulás volt, majd meg is sz nt az egyesület, ezért a Közép-Zala 
Gyöngyszemei Egyesülethez kellett a településnek csatlakoznia. Sajnos így legalább 1,5-2 
év aktív pályázati id szak kiesett a szervezeti változások folytán. A település egyéb, más 
pályázatokon is indult, sajnos csekély eredménnyel. 
 
Molnár Károly, polgármester: A  Faluház  azért  nagy  kivétel.  2008-ban  lett  a  felújítási  
pályázat megkezdve, amely négy év alatt ért be. 40 m Ft érték  felújítást valósítottunk meg 
9 m Ft öner vel. 
 
Magyar Zoltán: Hiányolja, hogy a településen nincs helytörténeti kiállítás, lehetne pályázni 
zöldhulladék komposztáló berendezésekre is. A temet ben a korhadt fakeresztet fel kellene 
újítani. A baki népzenészeknek jó lenne kopjafát állítani. A hegyi út kátyúzása 
eredménytelen volt, mert a nagy gépek tönkreteszik az utat. 
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Molnár Károly, polgármester: Anyagi fedezet függvényében lehet megvalósítani a 
kopjafát. 
 
Lövei István: Gratulál a képvisel knek. Miért most van csak közmeghallgatás, miért nem a 
választás el tt? A négy éves ciklus zárásaként kellett volna közmeghallgatást tartani. Ez 
politikai, taktikai lépés. Illene a múltra is visszanézni. Itt a wellnes-téma, ami a legnagyobb 
hazugság, a résztvev k fele 8 év után meghalt, a másik fele meg börtönben van. A Morvai-
ügyre ráment 5-7 m Ft-ja a falunak. A rekultiváció során elhordtak egy magánbirtokot, az 
sem lett tisztázva. Az új testületnek tiszta lappal kellene felállnia, négy éve is azt javasolta, 
hogy legyen egy független bizottság, amely kivizsgálja ezeket az ügyeket. A testületnek a 
legjobb véd erny  a nyilvánosság lenne. A faluban a településüzemeltetéssel nem 
foglalkozik senki. Több, túlkoros fát ki kellene vágni a hivatalnál, az orvosi rendel  el tt. 
Többször felajánlotta a segítségét, több évtizedes tapasztalatát. 
 
Balogh Elemér alpolgármester: A hegyi úti alapítvány tavaly pénzt gy jtött, köszöni 
ezúton is a hozzájárulásokat. A befolyt pénz sajnos kevés, 800-1700 Ft/m2 költsége van az 
aszfaltozásnak. Nettó 10 m Ft lett volna az út finiserezése. Az önkormányzat anyagi 
támogatásán túl további lakossági összefogásra, anyagi áldozatvállalásra lenne szükség. 
 
Molnár István: A Rapácsban 4-5 év nekiálltak a fák kivágásának. Ekkor támadás érte ket, 
hogy magántulajdonú területekr l vágták ki a fákat. Ott valóban sok olyan fa van, amely a 
villanyvezetékeket is veszélyezteti. Az út két autónak sz k, egyirányúsítani kellene. 24 
tonna hidegaszfalt van ledeponálva, de csak 20 fok felett lehet aszfaltozni. A hirdet táblákat 
a jelenlegi közmunkással közösen meg fogják csinálni a télen. A temet  kaput be kellene 
zárni, az emberek fejében pedig rendet kellene tenni, hogy a szemetet ne oda szórják szét a 
temet ben, ahol kiesik a kezükb l. A sírok között nagyon sz k a hely damilozni, gyomirtót 
kellene használni. 
 
Bohárné Kocsis Szilvia települési képvisel : Lövei Úr szavait sért nek érzi, mely szerint 
korruptak lennének. A választóktól öt évre kaptak bizalmat, ha menet közben, 1-2 év után 
úgy érzi, hogy nem tud ennek megfelelni, akkor feláll. 
 
Farkas Tamás Attila: Az el  testület négy éve úgy kezdte a munkát, hogy visszanézett a 
múltra, de leporolták ket a színpadról. 
 
Kovács Lajos: Köszöni,  hogy  fel  lett  újítva  a  temet i  kereszt.  Kéri  Lövei  Urat,  hogy  a  
faluban ne legyen politikai színezet. 
 
Kámán Péter: Az id  a polgármestert igazolta, hiszen ez már a harmadik ciklusa, sok sikert 
kíván a munkához. 
 
Tóth Károly: A képvisel k és a polgármester a falu bizalmát élvezi, ne tapossuk le ket a 
sárba.  Arcátlan  dolog  követ  dobálni.  A  régi  csapatnak  is  lehet  mit  a  szemére  vetni,  pl.:  a  
horgásztó ügye, ami most jó bevételi forrása lehetne a falunak. Az új képvisel ket inkább 
segíteni, mint akadályozni kell. 
 
Vizsiné Kalugyer Gyöngyi ÁMK igazgató: Az  el  ciklus  képvisel inek,  a  
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polgármesternek, a jegyz nek köszöni az óvoda felújítását. Az új képvisel kt l kéri, hogy 
legyenek együttm köd k, partnerek az intézményekkel. 
 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a közmeghallgatást 1953 órakor bezárta. 

 

k.m.f.    

 
 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                                 jegyz  


